
 

 

Zápis z jednání 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2018  

konaného dne 15. 3. 2018 
 
Přítomni: 

1. Vladimír Malý 8. Radovan Necid 

2. Pavel Štefan 9. Aleš Kratina (předseda) 

3. Libor Joukl 10. Milan Vlček 

4. Vladimír Černý (místopředseda) 11. Petr Piáček 

5. Dalibor Pituch 12. Josef Mach 

6. Josef Jambor 13. Pavel Šabata 

7. Zdeněk Kenovský 14. Hana Strnadová (tajemnice) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Eva Dlouhá 2. Jaroslav Jirků 

 
Hosté: 

1. Jiří Antonů (RROS Vysočina) 3. Julius Janeba (KSÚSV) 

2. Pavel Bartoš (ODSH) 4. Ladislav Rada (Velká Bíteš) 

 
Program: 

1. Zahájení jednání, schválení programu, schválení zápisu 

2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání 

3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství 

4. Veřejná doprava Vysočiny 

5. Projednání požadavků měst a obcí 

6. Různé 

7. Závěr 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu, schválení zápisu 
Milan Vlček, starosta města Velká Bíteš, přivítal členy a hosty Dopravní komise Rady Kraje 
Vysočina. Informoval přítomné o činnosti města v oblasti dopravy. 
 
Aleš Kratina, předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné  
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl přítomnými členy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Hana Strnadová omluvila nepřítomnost hejtmana kraje Jiřího Běhounka. 
 
 
2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání 
Úkol: Poskytnout členům dopravní komise mapu plánovaných akcí v Kraji Vysočina na rok 2018. 

o Materiál byl uložen do datového uložiště dopravní komise. 
 
Úkol: Poskytnout členům dopravní komise „Přehled předpokládaných koncepčních změn 
v objednávce dálkové dopravy od prosince roku 2019“. 
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o Materiál byl uložen do datového uložiště dopravní komise. 
 
Usnesení 002/02/2018/DK - Dopravní komise Rady Kraje Vysočina doporučuje radě kraje 
pokračovat v další práci na uvedených materiálech k projektu Veřejná doprava Vysočiny. 
 
Usnesení 003/02/2018/DK - Dopravní komise Rady Kraje Vysočina souhlasí, aby byla Mgr. 
Veronika Vošická Buráňová zvána na jednání Dopravní komise Rady Kraje Vysočina jako stálý 
host. Usnesení nebylo přijato 
 
Úkol ze zasedání dopravní komise č. 1/2018 dne 11. 1. 2018: Návrh člena dopravní komise 
Zdeňka Kenovského, zda by mohli členové dopravní komise obdržet souhrnné informace  
k investicím obchvatu na silnicích II. a III. třídy včetně mapových podkladů a harmonogramu 
prací. 

o Členové dopravní komise byli na jednání informováni o stavu přípravy obchvatů  
a přeložek na silnicích II. a III. třídy + záznam v mapovém podkladu byl uložen do 
datového uložiště dopravní komise. 

 
Úkol ze zasedání dopravní komise č. 1/2018 dne 11. 1. 2018: Zdeněk Kenovský se dotázal na 
řešení žádosti městyse Stařeč (projednáno na zasedání dopravní komise č. 8/2017 dne  
27. 9. 2017). Dopravní komise na svém zasedání v září 2017 doporučila radě kraje odeslání 
žádosti na SŽDC ke zpracování studie společensko-ekonomických přínosů tzv. „Stařečské 
spojky“. 

o Pavel Bartoš uvedl, že na základě doporučení dopravní komise byl připraven materiál, 
který byl projednán radou kraje. Rada kraje pověřila ODSH přípravou dopisu pro SŽDC. 
Dopis byl odeslán dne 1. 2. 2018. Doposud není známo stanovisko SŽDC.  

o Aleš Kratina požádal, aby byli členové dopravní komise informováni o reakci, zda by 
případně SŽDC studii zadávala. 

 
 
3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství 
Hana Strnadová podala následující informace: 

- Intenzivní příprava zahájení staveb: 
o Řešení uzavírky Brněnského mostu v Jihlavě. Úsek silnice II/602 bude uzavřen 

od 1. 4. 2018 v ranních hodinách. Veřejná doprava bude jezdit po objížďkových 
trasách, které jsou již připravovány. Pravomocné stavební povolení je vydáno. 
Smlouva se zhotovitelem stavebních prací je uzavřena a firma již pracuje na 
přípravě. 

o Bylo předáno staveniště na akci II/150 Pavlíkov – Leštinka. 
o Probíhá výběrové řízení na zhotovitele stavebních prací na akce II/405 Třebíč – 

Střítež a II/129 Březina – most. 
- Rada kraje v minulém týdnu projednala zvýšení rozpočtu KSÚSV o 50 mil. Kč s určením 

na souvislé opravy silnic – škody po zimě. Dne 27. 3. 2018 bude materiál projednán 
zastupitelstvem kraje. 

- KSÚSV - podání žádosti do programu „Bezpečnost silnic II. a III. třídy“. Nový program 
v SFDI. Bylo požádáno o 15 mil. Kč (max. částka, o kterou lze požádat).  

- Příprava smlouvy se SFDI na poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu SFDI na 
přípravu opatření na dopravní infrastrukturu pro zajištění včasné připravenosti 
transportních tras pro možnou budoucí dostavbu jaderné elektrárny. 

- Odsouhlasen program Bezpečná Vysočina. 
 
Na jednání se dostavil člen komise Libor Joukl. 
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Pavel Bartoš informoval o těchto záležitostech: 
- Slevy ve veřejné dopravě avizované vládou ve výši 75 % pro žáky, studenty (do 26 let)  

a seniory (formou výměru Ministerstva financí). Platnost pro celostátní, regionální 
dopravu bez rozdílu zda se jedná o dopravu v závazku veřejné služby anebo komerční 
formu. Dopad by měl být do rozpočtu toho, kdo slevu přikazuje (ne do rozpočtu 
objednatelů). Na bližší informace čekáme. 

- Tento týden rada kraje rozhodla uzavřít smlouvu se společností, která bude zajišťovat 
sezónní dopravu na trati 243 Jemnice – Moravské Budějovice. 

 
 
4. Veřejná doprava Vysočiny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Podkladový materiál: 
Odborný zpracovatel optimalizace dopravní obslužnosti, jednotného tarifu a technické části 
zadávací dokumentace pro uzavření smlouvy o veřejných službách v přepravě cestujících. 
Optimalizace dopravní obslužnosti Kraje Vysočina drážní a veřejnou linkovou dopravou: 

- Dílčí části A17; 
- Dílčí části A18. 

 
Pavel Bartoš uvedl, že po projednání jednotlivých návrhů s obcemi vznikla finální podoba návrhu 
jízdních řádů roztříděná do jednotlivých oblastí. Oblasti jsou důležité z důvodu soutěží. V Kraji 
Vysočina došlo k rozdělení do deseti oblastí. Předpokladem je předložení daného materiálu radě 
kraje a následně zastupitelstvu kraje. V následujících letech je možné realizovat technologicky 
možné úpravy jízdních řádů. 
 
Usnesení 004/03/2018/DK 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje schválení dopravní optimalizace a tarifní integrace pod 
názvem „Veřejná doprava Vysočiny“ tj. jízdní řády v linkové a drážní dopravě, vzorové oběhy 
vozidel v linkové dopravě a jejich rozdělení do oblastí.  
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Projednání požadavků měst a obcí 
Velká Bíteš 
Aleš Kratina uvedl, že dne 9. 3. 2018 byl elektronicky Krajskému úřadu Kraje Vysočina doručen 
dopis města Velká Bíteš s žádostí, aby dopravní komise doporučila záměr stavby „Propojení 
silnice I/37 a II/395“ pro realizaci prostřednictvím Kraje Vysočina. 
 
Milan Vlček podrobně okomentoval záměr stavby. Objasnil její reálnost (potřebu řešit danou 
situaci) a pohovořil o předpokládaných nákladech. Hana Strnadová uvedla, že v současné době 
je s městem Velká Bíteš uzavřena smlouva o společném postupu. Město by mělo tuto akci 
dovést do pravomocného územního rozhodnutí a vyřešit veškeré majetkové vztahy. Zásadní 
problém je spatřován ve stavbě okružní křižovatky na silnici I. třídy. Prozatím není známo 
vyjádření ŘSD. Na tuto stavbu nelze v žádném případě použít evropské finanční prostředky. 
Muselo by dojít k úhradě z finančních prostředků kraje. Milan Vlček informoval o jednání s ŘSD 
v této záležitosti.  
 
Hana Strnadová uvedla, že v případě rozhodnutí samosprávou kraje o realizaci projednávaných 
staveb, musí být předem podepsána smlouva o budoucí smlouvě o uspořádání silniční sítě. 
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Libor Joukl uvedl, že by bylo dobré, aby v rámci smlouvy o budoucím uspořádání silnic bylo 
dáno krytí nákladů, které vzniknou na jednotlivé stavební objekty (rozdělení financování 
jednotlivých objektů). 
 
Usnesení 005/03/2018/DK 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
záměr stavby propojení silnice I/37 a II/395 pro realizaci prostřednictvím Kraje Vysočina 
s rozdělením nákladů na jednotlivé možné budoucí investory stavby. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
Velká Bíteš 
Aleš Kratina uvedl, že dne 9. 3. 2018 byl elektronicky Krajskému úřadu Kraje Vysočina doručen 
dopis města Velká Bíteš s žádostí, aby dopravní komise doporučila záměr stavby „II/379 Velká 
Bíteš – Severozápadní obchvat“ pro realizaci prostřednictvím Kraje Vysočina z finančních 
prostředků IROP v probíhajícím plánovacím období v letech 2021 – 2022. 
 
Milan Vlček podrobně okomentoval záměr stavby. Ladislav Rada, vedoucí majetkového odboru 
města Velká Bíteš, informoval o odkupech pozemků, územním řízení (územní rozhodnutí by 
mělo být vydáno na přelomu duben/květen 2018), a o přínosech v případě realizace akce. Hana 
Strnadová uvedla, že s městem je uzavřena smlouva o společném postupu. V tuto chvíli lze 
financovat z IROP. U tohoto programu stále platí datum podání žádostí a registrace projektu do 
21. 12. 2018. To znamená, že musí být hotova PDPS a požádáno o stavební povolení. Otázkou 
je reálnost financování za uvedených podmínek IROP. V současné době se intenzivně jedná  
o posunutí termínu po 21. 12. 2018, pak by byla teoretická šance. Stavba je ovlivněna stavbou 
okružní křižovatky a silnicí Na Valech, která byla financována také z IROP a její doba 
udržitelnosti končí v roce 2022. 
 
Hana Strnadová na základě dotazu Dalibor Pitucha uvedla, že diskutované akce nebyly 
hodnoceny v rámci dokumentu Koncepce rozvoje silniční sítě Kraje Vysočina. Koncepce rozvoje 
silniční sítě Kraje Vysočina byla schválena koncem roku 2017. 
 
Libor Joukl uvedl, že je třeba před vlastní realizací posouzení, jakou měrou by se měl 
spolupodílet kraj na spolufinancování. 
 
Usnesení 006/03/2018/DK 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje pro realizaci prostřednictvím Kraje Vysočina záměr stavby II/379 Velká Bíteš – 
Severozápadní obchvat.  
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 2 se zdrželi). 
 
 
6. Různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na 19. dubna 2018, od 13.00 hodin. Toto jednání se 
uskuteční na KSÚSV. 
 
 
7. Závěr 
Aleš Kratina poděkoval přítomným členům za účast a ukončil zasedání. 
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Pro členy a hosty dopravní komise byla připravena prohlídka okolí Velké Bíteše. Zájemci se 
mohli podívat na vybrané dopravní stavby. 
 
 
Aleš Kratina 
předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Hana Strnadová 
tajemnice Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Lenka Matysová dne 20. 3. 2018. 


